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Nápis Intifáda vyděsil fakultu
Hradec Králové - Studenti Lékařské fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové našli nedávno na chodníku před školou
nápis, který je vylekal. Z větviček tam bylo složeno arabské slovo Intifáda označující lidové povstání Palestinců na
územích obsazených Izraelem. Případem se zabývá policie, která zatím neví, zda šlo o vtip, či o hrozbu.
„Před vstupem do budovy lékařské fakulty umístil neznámý pachatel na zem nápis z větviček stromů. Na chodníku bylo
arabské slovo Intifáda a dvě zelené ratolesti. Případem se zabýváme spolu s dalšími bezpečnostními organizacemi,
protože by mohlo jít i o podporu hnutí směřujících k potlačení lidských práv. Zatím je ale předčasné dělat závěry,“ uvedl
zástupce okresního policejního ředitele v Hradci Králové Josef Macháček.
Intifáda je arabský výraz pro lidové povstání na palestinských územích, která vojensky okupuje Izrael, a zelená barva je
mezi Araby považována za barvu islámu. Slovo intifáda se začalo používat až koncem roku 1987, kdy vypuklo povstání,
které s malou přestávkou dosud trvá.
Motiv nápisu před královéhradeckou fakultou zatím policie nezná. „Vyšetřování teprve probíhá. Fakulta nás sice
požádala o vyšetření, ale svoji žádost nijak neupřesnila. Zatím nevíme, zda šlo o studentský žert, nebo o něco
vážnějšího. Nápis byl v češtině a mohlo by jít i o práci někoho, kdo chtěl fakultu poškodit,“ řekl Macháček.
Podrobnosti incidentu zatím nezná ani vedení fakulty. „Zprávu o nápisu jsme dostali v úterý 1. června ráno při zasedání
kolegia děkana. Rozhodli jsme se obrátit na policii, aby případ vyšetřila,“ uvedl proděkan fakulty Miroslav Kuba, který
má na starost zahraniční studenty.
Některé pracovníky fakulty nápis vystrašil. „Nic bližšího zatím nevíme, ale jako legraci jsme to nebrali. Policie už s
některými studenty mluvila. Máme z toho velké obavy,“ řekla pracovnice fakulty, která nechtěla uvést jméno.
Vedení vysoké školy však tvrdí, že čin je ojedinělý a s konkrétní hrozbou zřejmě nesouvisí. „Problémy zahraničních
studentů se zabývám asi deset let, ale o ničem podobném jsem zatím neslyšel. Myslím, že šlo o hloupý žert, který nemá
smysl zveličovat,“ míní Kuba.
Na fakultě studuje 150 zahraničních studentů, pětina z nich pochází z arabských zemí. „Se zahraničními studenty
problémy nejsou, dovedou se přizpůsobit a studium v Hradci Králové jim vyhovuje. Naopak české imigrační úřady jim
mnohdy kladou administrativní překážky a studium jim komplikují,“ dodal Kuba.


